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Politici - je to skupina mužů, kteří kromě zájmů národa 
mají ještě své vlastní zájmy a kteří alespoň jako skupina 
jsou o krůček vzdáleni od poctivých lidí.

Lincoln Abraham

	 Jsem	 přesvědčen,	 že	 mnozí	 z	 Vás	 ani	
nepostřehli,	 že	 jsme	 o	 víkendu	 12.	 a	 13.	 června	
prošli	 krizí	 v	 dodávce	 vody.	 Jenom	 snad	 přistavení	
cisteren	s	pitnou	vodou	na	návsi	v	obou	obcích	mohlo	
avizovat,	že	se	něco	děje.	Pro	Vaši	informaci	Vám	chci	
říci,	 že	 skutečně	 došlo	 k	 zvýšenému	 odběru	 vody	
a	 to	z	největší	pravděpodobností	vzhledem	k	 letním	
teplotám,	které	zřejmně	vyvolaly	napouštění	bazénů,	
zvýšené	 zalévání	 zahrádek	 a	 tak	 doplňování	 vody	
do	vodojemu	bylo	hluboko	pod	její	spotřebou.	Musím	

však	pochválit	provozovatele	vodovodního	řadu	VHS	
Kutná	Hora	za	okamžitou	reakci	na	vzniklou	situaci.	Je	
vidět,	že	byť	nemají	nejlevnější	ceny	za	poskytované	
služby,	 (ale	 kde	 je	 mají?),	 tak	 je	 na	 ně	 spolehnutí,	
dispečink	 jim	 funguje	bezvadně	a	dovedou	se	o	nás	
postarat.	 Jen	malá	 připomínka	 na	 závěr,	 s	 vodou	 je	
třeba	 hospodařit	 a	 každou	 zvýšenou	 spotřebu	 vody	
(zejména	 napouštění	 bazénů)	 je	 třeba	 oznámit,	 aby	
s	 ní	 mohl	 provozovatel	 počítat	 a	 zařídit	 se	 podle	
toho.

PJ

ZÁSOBOVÁNÍ VODOU
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zprávy z obce

 

 Rozjíždíme	akci	 „Autobusem	-	Tuklaty	 (Tlustovousy)	–	Černý	
Most“.
	 Tento	článek	bude	psán	chronologicky,	tak	jak	proběhla	různá	
jednání	a	reakce	na	jejich	výsledky.
	 Obec	oslovila	firmu	Ropid,	která	zajišťuje	autobusová	spojení	
v	okolí	Prahy.	Dovolím	si	Vám	nabídnout	k	nahlédnutí	odpověď	odpo-
vědného	pracovníka	této	firmy,	který	nám	dal	naději,	že	tato	naše	před-
stava	může	časem	získat	i	reálnou	podobu.	Moje	oslovení	příslušného	
pracovíka	 bylo	 následující	 a	 jeho	 odpověď	mne	 příjemně	 překvapila,	
i	když	vše	bude	především	jen	a	jen	o	penězích.
	 Vážený	pane	Marku,	žádám	Vás	zdvořile	o	radu,	co	by	bylo	tře-
ba	podniknout	ve	věci	změny	cílové	stanice	autobusového	spoje,	č.	 lin-
ky	100344,	který	v	současné	době	jezdí	ze	stanice	Černý	Most	do	obce	
Horoušany,	konečná	stanice“	Horoušany	U	rybníka“	a	zpět.	Zajímalo	by	
mně,	zda	by	nebylo	možné	prodloužit	tuto	linku	až	do	Tlustovous	a	Tu-
klat,	popřípadě	alespoň	do	Tlustovous,	při	zachování	současné	četnosti	
spojení.	Pokouším	se	Vás	dovolat,	ale	zatím	se	mi	nedaří	a	proto	volím	
tuto	formu	dotazu.
	 	 Se	srdečným	pozdravem,

Petr	Jenšovský,	starosta	obce	Tuklaty.

 Dobrý	den,	pane	starosto,	nejdříve	 jen	poznámka	k	možnosti	
mě	zastihnout	-	bohužel	bývám	často	v	terénu	na	jednáních	či	místních	
šetřeních	ap.,	 tudíž	 tato	cesta	pomocí	emailu	 je	asi	nejlepším	řešením.	
Popř.	je	možné	mě	kontaktovat	i	na	mobil	776	049	276,	kde	bývám	k	zasti-
žení	prakticky	neustále	(vyjma	jednání	ap.).	
	 Nyní	k	věci	-	osobně	si	myslím,	že	prodloužení	linky	jako	tako-
vé	není	v	obecné	rovině	problém,	nicméně	než	by	se	tak	stalo,	musí	být	
splněno/dojednáno	několik	podmínek,	resp.	postup	je	následující:
		 1)	 musí	 proběhnout	 oficielní	 místní	 šetření	 za	 účasti	 Vaší	
obce,	zástupce	odboru	dopravy	Středočeského	kraje,	Policie	ČR	a	Ro-
pidu	ve	věci	obecně	řečeno	-	projetí	navrhovaného	prodloužení	trasy,	
ukončení	linky	a	zřízení	nových	zastávek.	Konkrétně	v	tomto	případě	by	
asi	trasa	nebyla	problém	-	je	již	pojížděna	linkou	484,	tudíž	by	se	mělo	
jednat	pouze	o	nalezení	místa,	kde	by	se	linka	344	otáčela.	Co	se	týče	
zastávek,	ty	jsou	též	v	Tuklatech	i	Tlustovousích	již	v	provozu,	čili	pokud	
byste	nepožadoval	další	nové,	či	by	nebylo	nutné	vystavět	novou	zastáv-
ku	v	místě	otáčení	linky	344	(např.	v	případě	že	se	najde	místo,	které	by	bylo	
stranou	stávajících	zastávek),	tak	není	potřeba	řešit	ani	tuto	záležitost.	
Případné	stavební	úpravy,	ať	už	kvůli	ukončení	linky,	či	pro	nové	zastáv-
ky,	by	ale	musela	zafinancovat	Vaše	obec.
		 2)	 ve	 chvíli,	 kdy	 bude	 vyjasněno	 a	 přiraveno	 vše	 ad	 bod	 1,	
Ropid	by	následně	připravil	návrh	 jízdního	řádu	s	prodloužením	spojů	
po	dohodnuté	trase/zastávkách,	vyčíslili	bychom	nově	vzniklé	náklady	
za	prodloužení	 a	 ty	 bychom	Vám	předložili	 (může	být	 i	 ve	 variantách	
různého	počtu	spojů	-	to	závisí	zcela	na	tom,	jak	se	spolu	dohodneme)	
k	 projednání.	 Veškeré	 vícenáklady	 za	 prodloužení	 linky	 by	 byly	 opět	
na	úhradě	z	Vaší	strany.
	 Pro	orientační	představu:	cena	dopravce	Veolia	za	1km	je	nyní	

cca	34kč.	Pouze	pro	příklad	-	jela-li	by	linka	344	teoreticky	až	do	Tuklat	
(což	by	asi	dopravně	bylo	záhodnější,	jak	i	uvádíte	a	já	si	myslím	totéž),	
vzdálenost	Horoušany	(zastávka	u	úřadu)	-	Tuklaty	(zastávka	v	obci)	je	
jedním	směrem	3500m,	tj.	obousměrně	za	případný	jeden	pár	spojů	lin-
ky	344	to	je	7km.	Při	přepočtu	(7kmx34kčx253pracovních	dnů)	by	za	je-
den	rok	náklady	na	prodložení	jednoho	páru	spojů	do	Tuklat	s	provozem	
pouze	v	pracovní	dny	činily	60	214kč	(měsíčně	cca	5	020kč)	bez	započte-
ní	tržeb	(po	několika	měsících	provozu	se	tržby	vyhodnocují	a	následně	
se	odečítají	ze	ztráty	na	lince	=	následně	se	sníží	doplatky	obcí,	tzn.,	že	
dle	využití	spojů	k	Vám	do	Tuklat	by	následně	po	několika	měsících	moh-
la	částka,	kterou	uvádím	výše	klesnout,	obvykle	to	bývá	tak	o	10-20%.	
Nicméně	pro	začátek	je	nutné	uvažovat	s	plnou	ztrátou	-	viz	výše).
	 Ještě	doplním	příklad	za	víkendový	pár	spojů	(7kmx34kčx112	
volných	dnů)	činí	náklady	26	656kč,	což	je	měsíčně	2	222kč.	Dle	uvede-
ného	 si	 tak	můžete	 dopočítat	 doplatek	 za	 patřičný	 počet	 párů	 spojů,	
které	byste	chtěl	prodloužit	z	Horoušan	do	Vaší	obce.	
	 Pokud	by	linka	končila	v	Tlustovousích,	byla	by	cena	(jen	nyní	
odhaduji	z	mapy)	cca	o	třetinu	nižší.
		 3)	poté,	bude-li	dohodnutý	i	jízdní	řád	a	potvrdíte	financová-
ní	za	patřičné	navýšení	nákladů,	krajský	úřad	stanoví	nejbližší	 termín,	
od	kdy	může	změna	proběhnout,	což	je	pouze	k	celostátním	termínům	
změn	jízdních	řádů.	Je	k	tomu	ale	nutná	určitá	časová	rezerva,	aby	mohl	
dopravce	požádat	v	dostatečné	lhůtě	o	změnu	licence	atd.	
	 Nejbližší	reálné	termíny	jsou	od	1.	9.	2010	nebo	od	12.	12.	2010.	
Vzhledem	k	tomu,	že	od	uvedené	prosincové	změny	se	připravuje	opět	
úprava	provozu	vlaků	(včetně	posílení	ve	špičkách	na	15	minut),	čistě	za	
mne	bych	Vám	raději	navrhl	uvažovat	o	prosincovém	termínu.	Bude	tak	
i	dost	času	na	případné	stavební	úpravy	(budou-li	nutné),	které	musejí	být	
hotové	dříve,	než	se	požádá	o	změnu	licence	(min.	90	dnů	před	změnou).	
Nicméně	změně	od	září	by	asi	nic	bránit	též	nemělo,	stihne-li	se	vše	včas	
připravit.
	 Pokud	 si	mohu	 dovolit,	 navrhnul	 bych	 Vám	 proto	 nyní	 jako	
první	 krok	vyvolat	 jednání	 ve	věci	prodloužení	 linky	344	 -	 asi	nejlépe	
pomocí	písemného	svolání	 jednání	už	rovnou	na	určitý	den	a	hodinu,	
nejlépe	přímo	k	Vám	na	úřad,	 zaslat	 jej	 všem	výše	uvedeným	 (Ropid,	
Stč	kraj,	Policie	ČR)	a	na	tomto	jednání	by	jsme	se	všichni	zašli	podívat	
na	místo,	kde	by	se	mohla	linka	344	otáčet,	popř.	nemáte-li	ještě	žádné	
vybráno,	muselo	by	se	nějaké	najít,	hned	by	jsme	se	všichni	dohodli	co	
je	nutné	pro	prodloužení	udělat	popř.	stavebně	(ad	bod	1),	ke	kdy	změ-
nu	směřovat,	jaké	jsou	vaše	finanční	možnosti	(pro	přípravu	návhu	JŘ,	
klidně	variantně)	atd	atd.
	 Určitě	ale	musí	tento	první	krok	=	požadavek	být	vyvolán	Vámi.	
Doufám,	že	jsou	pro	Vás	tyto	informace	dostačující,	záměrně	jsem	vše	
popsal	podrobně.	Případně	se	mi	můžete	ozvat	na	mobil	a	mohu	poradit	
dále.

Pěkný	den,	zdraví	David	Marek
 
	 Na	základě	této	informace	byla	svolána	schůzka	všech	dotče-
ných	orgánů	na	čtvrtek	27.	května	2010,	což	byl	den,	který	vyhovoval	
všem	osloveným.	Této	schůzky	se	kromě	mne	zúčastnil	pan	Kadavý	za	
firmu	Ropid,	 která	provozuje	autobusovou	dopravu	v	našem	 regionu,	
por.	Ing.	Barták,	vrchní	komisař	z	Dopravního	inspektorátu	v	Kolíně,	za	
Krajský	úřad	Středočeského	kraje	paní	Pejcharová	a	za	dopravce	Veo-
liaTransport	 pan	 Češka.	 Nejprve	 proběhlo	 v	 pracovně	 OU	 informační	
jednání	a	poté	byla	provedena	 rekognoskace	 terénu.	Na	 základě	 této	
prohlídky	bylo	stanoveno	rozdělit	tuto	akci	na	dvě	etapy.	První	etapou	
by	bylo	prodloužení	inkriminované	linky	pouze	do	Tlustovous	a	to	vzhle-
dem	k	tomu,	že	v	Tuklatech	zatím	není	vhodný	prostor	pro	otáčení	auto-
busu,	kde	při	otáčení,	je	podle	slov	odpovědných	pracovníků,	zákaz	cou-
vání	a	potřebný	rádius	k	otočení	vozidla	v	obci	není.	Bylo	dohodnuto,	že	
tato	záležitost	by	se	znovu	otevřela	po	vybudování	parkoviště	u	nádraží	
ČD	v	lokalitě	„Přední	Čtvera“.
	 Vrátím	se	tedy	zpět	do	Tlustovous.	V	Tlustovousích	jsme	pro-
věřili	 několik	 možností	 a	 jako	 nejschůdnější	 se	 jevila	 zastávka	 v	 ulici	
„Ke	Skalce“,	kde	by	autobus	zajížděl	do	zastávky	z	ulice	„Úvalská“	podél	
obecního	domu	čp.	29	a	zastávka	by	byla	vybudována	mezi	čp.	29	a	čp.	
21,	domem	pana	Lojína.	Z	této	zastávky	by	pak	vyjížděl	ulicí	„Ke	Skal-
ce“	do	ulice	„Ke	Mlýnu“	ve	směru	na	Horoušany.	Ještě	bude	provedena	
praktická	 zkouška	 normálním	 a	 kloubovým	 autobusem,	 se	 kterým	 se	
počítá	 v	budoucnu.	 Poté	budou	osloveni	 občané	Tlustovous	 a	 Tuklat,	
za	účelem	zjištění	zájmu	o	toto	spojení	do	Prahy	na	Černý	Most	a	s	tím	

AUTOBUSEM
Tuklaty - Černý Most
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sbor pro občanské záležitosti

Máme nové očánky:
Šimon Jakub Pantok, 23.	3.	2010
Valentina Demo, 28.	3.	2010
Patrik Tomek, 1.	4.	2010
Erik Hanyš, 18.	5.	2010
Tommy Mlčoch, 31.	5.	2010
Přejeme	jim	do	života	vše	nej...

Slavili významné jubileum:
Marie Štusáková, 80	let
Anna Růžičková,	92	let
Vlasta Pilátová, 80	let
František Tuček, 75	let
Karel Procházka, 75	let
Vladimír Šich,  75	let
František Duchan,	75	let
Přejeme	do	dalších	pohodu	a	pevné	zdraví.

Naopak jsme se museli rozloučit
Milan Chládek, nedožitých	66	let
Čest	jeho	památce.

souvisejících	zastávek	na	této	trati.	Jak	je	uvedeno	výše,	nebude	to	levná	
záležitost	a	pro	obec	poměrně	velká	finanční	zátěž,	proto	 je	nutné	vše	
odpovědně	zvážit	a	zájem	občanů	vše	výrazně	ovlivní.	Bude	nutné	zvážit	
též	počet	 spojení	 v	průběhu	dne	a	preferovat	 spoje,	 které	budou	 více	
využívány,	 třeba	pro	dopravu	do	zaměstnání	a	 zpět	a	nejen	 za	nákupy	
do	Globusu.	Mimo	 jiné	 byla	 též	 prověřována	možnost	 zřízení	 zastávky	
v	lokalitě	„Na	Statku“	ve	stejnojmené	ulici,	ale	to	jedině	v	případě,	že	by	
první	varianta	nebyla	z	nějakých	příčin	realizovatelná	a	samozřejmě	až	po	
dobudování	povrchů	komunikací	v	této	lokalitě.
	 Dne	3.	června	2010	byla	provedena	zkouška	průjezdnosti	tra-
sy	 kloubovým	 autobusem,	 která	 sice	 nedopadla	 dobře,	 ale	 ničemu	 to	
nevadí,	 neboť	 zatím	 bude	 doprava	 zajišťována	 obyčejným	 autobusem	
a	kloubový	je	ve	vzdáleném	výhledu.	Do	té	doby,	než	začne	jezdit,	bude	
dokončena	komunikace	v	ulici	„Na	Statku“	a	zastávka	bude	pouze	o	kou-
sek	 posunuta.	 Tak,	 že	 prodloužení	 linky	 z	 Horoušan	 do	 Tlustovous	 po	
technické	stránce	nic	nebrání.	Nyní,	 současně	s	Obecním	Zpravodajem	
TT	dostanete	do	svých	domovů	anketní	lístky	s	dotazem	o	Vašem	zájmu	
o	 toto	 spojení.	 Vaše	 vyjádření	 bude	 rozhodující	 pro	další	 kroky,	 neboť	
pokud	by	linka	nebyla	využívána,	nemá	cenu	ji	zřizovat	a	zbytečně	platit	
peníze	za	takovou	službu.	Po	uzávěrce	ankety	Vás	budeme	o	dalším	po-
stupu	 informovat	v	obecních	vývěskách	a	ty	které	tento	spoj	skutečně	
zajímá,	budeme	případně	kontaktovat	osobně,	nebo	svoláme	společnou	
schůzi,	protože	bude	nutné	sjednotit	spoje	na	základě	různých	časových	
představ	každého	z	Vás.

Petr	Jenšovský

mateřská školka

	 Jako	každým	rokem	i	letos	se	sešly	děti	a	rodiče	před	
školou	v	Tuklatech.		Průvodem	obešli	Tuklaty	ulicí	Na	Rafandě,	
Hlavní,	 Ke	hřišti	 až	 k	 přichystané	hranici	 u	 fotbalového	hřiště.		
Děti	 soutěžily	 v	 hodu	
koštětem,	v	přetahování,	
v	 běhu	 v	 pytlích.	 Za	
své	 výkony	 dostaly	
sladkou	 odměnu.		
Hranice	 (hromada	
roští)	 byla	 zapálena	 a	
hořela	 mohutně,	 takže	
buřtíky	 si	 rodiče	 a	 děti	
mohly	 opéct	 na	 vedle	
připraveném	 ohni.	
Čarodějnic	a	čarodějů	v	
maskách	 se	 sešlo	okolo	
40.	U	ohně	poté	zasedli	
ti,	kteří	si	chtěli	zazpívat	
při	kytaře	a	nebo	jenom	poslouchat.	Počasí	trošku	zazlobilo,	ale	
přesto	se	letošní	Čarodějnice	vydařily.		 												Lenka	Svobodová

ČARODĚJNICE 2010

kulturní sdružení

Pohádka	o	zvířátkách	nás	opravdu	zaujala.

Naše	zpívání	na	,,Májovém	koncertě“.

Na	výletě	v	Šestajovicích	jsme	si	
obarvili	voňavé	svíčky	a	naplnili	sáčky	s	
koupelovou	solí.

Minifarma	se	nám	také	líbila,	
mohli	jsme	si	zvířátka	i	pohladit.

Připrava	dlouhé	cesty	k	pokladu	na	Den	dětí.Zpestření	,,našeho	dne“	na	skákacím	kolotoči.
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Obdržel	jsem	stížnost	na	malou	informovanost	v	obcích.

Informujte nás!
	 Informační	 zpravodaj	 naší	 obce	 by	 měl	 být	 především	
dobrým	zdrojem	informací.	 	Každý	z	nás	by	v	něm	měl	najít	pro	
sebe	 užitečné	 i	 zajímavé	 články.	 Bohužel,	 pokud	 nejsem	 zrovna	
fotbalista,	 myslivec,	 hasič	 či	 rybář,	 nedozvím	 se	 prakticky	 nic	
nového.	 Proto	 bych	 zde	 chtěla	 podat	 další	 návrh	 na	 rozšíření	
témat	zmiňovaných	ve	zpravodaji.
	 Co	mě	zajímá?	Například,	zda	existuje	nějaký	dlouhodobý	
strategický	plán	rozvoje.	Jaké	zahrnuje	projekty?	Od	velkých,	až	po	
ty	malé,	zdánlivě	nevýznamné.	 Jaký	 je	časový	horizont	realizace	
jednotlivých	 projektů?	 V	 jaké	 jsou	 nyní	 fázi?	 Máme	 k	 tomu	
dostatek	financí?	Pokud	ne,	kde	se	finanční	prostředky	pokusíme	
získat?	Máme	alternativní	plány	v	případě	neúspěchu?	Můžeme	
my,	běžní	občané	nějak	pomoci?…
	 Jistě	by	stálo	za	zvážení,	poskytnout	občanům	informace	o	
veškerém	dění	na	Obecním	úřadě.	Stačí	jednoduchou	a	přehlednou	
formou,	aby	každý	z	nás	věděl,	co	se	řešilo,	aktuálně	řeší	a	řešit	
bude.
	 Ano,	 zápisy	 ze	 zasedání	 zastupitelstva	 si	 můžu	 přečíst	
na	vývěsních	tabulích.	Ale	bez	urážky,	až	na	výjimky	se	dočítám	
jen	o	pohybu	pozemků.	Opravdu	řešíte	na	svých	schůzích	„pouze“	
toto?	 Nechci	 nikomu	 křivdit,	 proto	 prosím,	 INFORMUJTE	 NÁS!	
Chceme	zde	vychovávat	naše	děti,	zajímá	nás,	jestli	se	dostanou	
bezpečně	do	školy,	zda	si	budou	mít	kde	hrát…TO	je	pro	většinu	
z	 nás	 opravdu	 důležité.	 A	myslím	 si,	 že	 obsahem	 informačního	
zpravodaje	by	měly	být	právě	takové	informace.	

Kamila	Kastlová,	Milada	Ducháčová

Informovanost v obcích.
	 Je	pravda,	že	Informační	zpravodaj	by	měl	být	skutečně	
zdrojem	 informací	 a	 zejména	 pro	 ty,	 kteří	 se	 o	 dění	 a	 život	
v	 obci	 zajímají.	 K	 tomu	 byl	 také	 zřízen	 a	 je	 vydáván.	 Vzhledem	
k	 tomu,	 že	 nápad	 vyšel	 z	mé	 hlavy,	mě	mrzí,	 že	 podle	 Vašeho	
mínění	 nesplňuje	 své	 poslání.	 Za	 dobu	 jeho	 trvání	 v	 něm	vyšlo	
mnoho	 článků	o	 životě	 v	 obci,	 probíhajících	 realizacích	 různých	
investičních	i	neinvestičných	akcích.	Nemyslím	si,	že	jsme,	nebo	že	
jsem	se	nesnažil	informovat	občany	o	všem,	co	se	v	obci	šustlo.	Jen	
o	budování	ČOV,	kanalizačního	a	vodovodního	řadu	bylo	napsáno	
mnoho	 stránek	 do	 Zpravodaje.	 Další	 z	 podstatných	 informací	
bylo	to,	že	na	tuto	akci	si	obec	musela	vzít	úvěr	od	KB	a	to	nás	
v	dalším	rozvoji	přibrzdilo.	Jedna	z	dalších	informací	byla	o	záměru	
plynofikace,	ze	kterého	sešlo,	a	mnoho	různých	jiných	informací	
přinesly	další	výtisky	Zpravodaje,	 jak	 jsem	si	právě	ověřil,	neboť	
vše	samozřejmě	archivuji.	Od	roku	2007	se	naskytla	možnost	začít	
čerpat	peníze	z	EU	na	základě	vypracovaných	projektů	na	různé	
akce.	 Pro	 vysvětlení	 uvádím,	 že	 základem	 projektu	 na	 čerpání	
dotací	bylo	třeba	vypracovat	projekt	na	rekonstrukci	či	výstavbu	
nového	 zařízení	 a	 to	 až	 do	 úrovně	 stavebního	 povolení.	 Tato	
záležitost	není	levná	a	je	třeba	ji	zaplatit	z	obecní	kasy.	Po	obdržení	
dotace	mohou	být	některé	tyto	výdaje	zahrnuty	do	tzv.	uznatelných	
nákladů	a	vrátí	se	obci.	My	jsme	hned	v		roce	2008	podali	projekt	
na	rekonstrukci	a	přestavbu	objektu	Fary,	na	„Mateřské	centrum-
obecní	 spolkový	 dům“.	 Bohužel	 projekt	 neprošel	 a	 nám	 zůstaly	
náklady	na	projekt,	které	byly	vyšší	než	500.000,-	Kč.	Také	o	této	
skutečnosti	byli	občané	informováni	jako	i	o	všech	peripetiích	s	tím	
spojených.	V	případě	úspěchu	by	tato	akce	byla	pro	obce	velkým	
přínosem,	ale	bohužel.	Pokoušíme	se	o	úspěch	v	dalších	kolech	

se	 sníženými	 nároky	 i	 náklady	
na	 rekonstrukci	 částečnou,	 tak	
že	uvidíme.	Další	akce,	kterou	je	

zateplení	a	změna	vytápění	MŠ,	byla	vynucena	tím,	že	v	současné	
době	 je	 Mateřská	 škola	 vytápěna	 akumulačními	 kamny,	 což	 je	
silně	neekonomické,	ale	pro	nás	akceptovatelné	z	toho	důvodu,	že	
MŠ	je	zařazena	ve	velkoodběru	el.	energie,	kde	cena	za	odebrané	
médium	je	mnohem	nižší,	než	u	maloodběru,	který	máme	všichni	
ve	 svých	 domácnostech.	 Vzhledem	 k	 tomu,	 že	 nám	 Čez	 dala	
jednoznačně	najevo,	že	tento	velkoodběr	bude	tolerovat	pouze	do	
konce	roku	2010,	bylo	nutno	přistoupit	k	výše	uvedenému	záměru.	
Tím	 vznikl	 další	 náklad	 pro	 obecní	 kasu	 za	 audit,	 projekty	 atd.,	
které	byly	nezbytné	pro	podání	žádosti	o	dotaci.	V	této	době	obec	
skutečně	nemá	na	vyhazování,	ani	na	další	projekty	a	ještě	k	tomu	
budeme	do	konce	 listopadu	2010	splácet	úvěr	Komerční	bance,	
kde	 dlužíme	 ještě	 cca	 450.000,-	 Kč.	 Tím	 chci	 říci,	 že	 plánování	
rozvoje	obcí	je	dosti	složité,	když	máte	v	zádech	zastaralá	zařízení	
a	tak	můžete	stanovit	pouze	priority	a	budovat	pouze	to	co	Vám	
rozpočet	dovolí.	Je	nám	jasné,	že	v	obci	jsou	potřeba	jak	technická	
zařízení,	 např.	 rekonstrukce	 veřejného	 osvětlení,	 rekonstrukce	
obecního	 rozhlasu	a	 to	nemluvím	o	opravách,	 či	 rekonstrukcích	
obecních	komunikací,	 tak	také	zařízení	pro	volnočasové	aktivity,	
kde	kromě	fotbalového	hřiště	v	obci	nic	není.	Nemáme	ani	v	jedné	
vesnici	 pořádné	 dětské	 hřiště.	 Je	možné,	 že	 jsme	 při	 plánování	
rekonstrukce	 Fary	 trochu	podlehli	množství	 alokovaných	financí	
pro	rozvoj	obcí,	kde	v	roce	2008	bylo	pro	tyto	projekty	uvolněno	
z	 EU	 téměř	 800	 milionů	 korun.	 Pro	 rok	 2009	 nové	 vedení	
Středočeského	 kraje	 tuto	 částku	 drasticky	 snížilo	 na	 cca	 45	
milionů,	což	je	katastrofa	nejen	pro	nás.	Za	těchto	podmínek	se	
jen	velmi	těžko	připravuje	jakýkoliv	strategický	plán	rozvoje,	i	když	
ten	 je	 z	 části	určen	Územním	plánem,	 který	 se	 v	 letošním	 roce	
dokončuje.	Nemyslím	si,	že	by	v	každém	čísle	zpravodaje	nebyla	
nějaká	informace	o	tom,	co	se	právě	v	obci	dělá,	ale	věřím	tomu,	že	
může	chybět	perspektiva	a	plánování.	Bez	peněz	a	naděje	na	jejich	
získání	 se	však	plánuje	 jen	velmi	 těžko,	proto	 jsme	přistoupili	 k	
jinému	systému	plánování	a	to	jsou	takzvané	projekty	do	šuplíku,	o	
kterých	budeme	veřejnost	informovat	v	okamžiku	podané	žádosti	
o	dotaci.	K	tomuto	systému	jsme	byli	nuceni	přistoupit	zejména	
proto,	 abychom	 byli	 připraveni	 na	 vyhlášení	 termínu	 příjmu	
přihlášek	pro	získání	dotace.	Stává	se	totiž	v	poslední	době	velmi	
často,	že	čas	mezi	dnem	vyhlášením	dotace	a	posledním	dnem,	kdy	
se	přihlášky	přijímají	je	tak	krátký,	že	nejste	schopni	splnit	všechny	
podmínky.	V	první	řadě	je	třeba	vypracovat	projekt	na	tu	kterou	
akci,	 následují	 žádosti	o	 vyjádření	 dotčených	orgánů	 a	 nakonec	
je	požádáno	o	vydání	stavebního	povolení,	které	je	podmínkou	a	
které	trvá	více	než	měsíc.	Proto	chceme	mít	připraveny	projekty	
různých	 rozsahů	 a	 finančních	 objemů,	 abychom	 stačili	 včas	
reagovat.	Budeme	se	 snažit	 využít	 též	OPS	Pošembeří,	 které	by	
mělo	 umožňovat	 získat	 finanční	 prostředky	 zejména	 na	 akce	
menšího	 rozsahu	 a	 nižších	 finančních	 objemů,	 jako	 jsou	 třeba	
chybějící	 zmíněná	 dětská	 hřiště	 a	 podobně,	 i	 když,	 včera,	 tj.	 1.	
června	2010	jsem	se	zúčastnil	Komunitního	projednání	projektu	
Spolupráce	 „Středočeská	 ovocná	 stezka“,	 dvou	 partnerů,	 MAS	
Podlipansko	a	Region	Pošembeří.	Zapojili	 jsme	se	též	do	tohoto	
projektu,	kde	 jsme,	podepsali	 smlouvu	o	spolupráci	a	 souhlas	 s	
umístěním	informační	tabule	a	odpočinkového	setu.	Předpokládal	
jsem,	že	budu	informován	o	termínech	zřizování	stezky,	přípravě	
a	realizaci	odpočinkových	a	informačních	center	a	namísto	toho	
jsem	absolvoval	besedu	s	ovocnáři,	kteří	nás	nabádali	k	výsadbě	
ovocných	 plantáží	 s	 druhy	 ovoce,	 které	 jsou	 tradiční	 pro	 naše	
lokality	a	vyslovovali	podiv	nad	tím,	že	máme	v	našem	regionu,	
potažmo	 v	 našich	 obcích,	málo	 zpracovatelských	 center	 ovoce.	

Stížnost na malou informovanost v obcích

zprávy z obce
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sbor dobrovolných hasičů

 24.4. jsme provedli každoroční čištění koupaliště. 
Bohužel, oproti loňskému roku nám vůbec nikdo nepřišel 
pomoci. Provedli jsme tedy opláchnutí plochy, co to šlo s tím, 
že vypouštěcí nádrž se bude muset dočistit, až se koupaliště 
nechá trochu napustit a poté se opět vypustí. Naštěstí dorazil 
alespoň pan starosta (mimo jiné s občerstvením), obeznámili 
jsme ho se situací a ten nás ujistil, že v dalších dnes pracovníci 
obce koupaliště dočistí.
 6.6. jsme se jako spolupořadatelé zúčastnili Dětského 
dne, který se konal na hřišti Čechie Tuklaty. Pro děti jsme měli 
připravenu jednu disciplínu, stříkání na cíl.
Děti to tak bavilo, že většina z nich si nenechala ujít šanci zkusit 
to několikrát.
 Největší zájem však sklidila možnost zastříkat si 
z velkých vodních děl na Tatře.
 Některé děti ve velmi teplém počasí pod proudy 
vody běhaly a dováděly, až málem nestihly vyhlášení výsledků 
Dětského dne.
 25.6. – 26.6. bude za pár dní a na tyto dny pro Vás 
připravujeme oslavy 130 let od založení sboru. V souvislosti 
s tím, bychom rádi poděkovali sponzorům, bez nichž by se 
oslavy mohly jen stěží uskutečnit. Na dny oslav srdečně zváni.
 Přípravy na oslavy jsou v plném proudu, každou chvíli 
se koná brigáda. Ať už se renovuje technika, nebo upravuje 
okolí hasičského domu.                                                               L.K.

e-mail:	sdhtuklaty@seznam.cz			-			foto: http://sdhtuklaty.rajce.idnes.cz/   -   web: http://sdhtuklaty.wz.cz

Podle	mého	názoru	Region	Pošembeří	se	pozvolna	odchyluje	
od	plánované	cesty,	kterou	měla	být	pomoc	při	 vypracování	
projektů	k	získání	dotací	pro	obce	Regionu	na	malé	a	střední	
projekty,	jak	jsem	již	zmínil.	Místo	toho	budeme	zřejmě	vydávat	
peníze	 na	 jakési	 partnerské	 projekty,	 které	 určitě	 zviditelní	
management	Regionu	více,	než	pomoc	při	získání	finančních	
prostředků	pro	opravu	chodníku	v	kterékoliv	vesničce	Regionu	
Pošembeří.	Proč	vydávat	peníze,	protože	každý	člen	Regionu	
přispívá	do	společné	kasy	nějakým	finančním	příspěvkem,	právě	
na	jeho	provoz	a	účel	výše	zmíněný.	To	již	vůbec	nemluvím	o	
tom,	jak	prachbídná	byla	připravenost	projektu,	nedostatečně	
a	zmateně	vypracované	smlouvy	s	obcemi	a	také	o	termínech,	
kde	termín	podepsání	partnerské	smlouvy	předbíhá	schválení	
a	podpisy	smluv	na	obcích.	Asi	jsme	se	nepřipojili	k	té	správné	
společnosti,	 i	když	naše	obec	 je	v	 regionu	zúčastněna	pouze	
prostřednictvím	Kulturního	združení	s	velmi	malým	vkladem,	
ale	škoda	každé	koruny,	takže	uvidíme.	
	 Na	 dotaz,	 proč	 Zpravodaj	 obsahuje	 především	
informace	 od	 spolků,	 mohu	 odpovědět	 pouze	 to,	 že	 spolky	
ještě	umím	přimět	k	tomu,	aby	se	prezentovaly,	spokojenost	
je	 též	 s	 Mateřskou	 a	 Základní	 školou,	 kde	 se	 prezentuje	
i	 přírodovědný	 kroužek	 a	 zájem	 o	 komunikaci	 má	 i	 paní	
Foučková,	ale	s	dalšími	příspěvky	je	problém.	O	tom	co	se	děje	
v	obci	píši	většinou	sám,	někteří	z	poslanců	se	občas	vyjádří	
k	různým	kauzám.	K	poznámce	o	pozemcích	mohu	říci	pouze	
to,	 že	 po	 pročtení	 letošních	 zápisů	 jsem	 o	 nich	 zaznamenal	
pouze	čtyři	zmínky	a	to	v	obcích	s	tak	strategickou	polohou	pro	
výstavbu	RD,	jakou	mají	ty	naše	a	zájmem	o	výstavbu	v	nich,	
není	moc.	

Petr	Jenšovský
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,,B" - MUŽSTVO
Břežany,,B" Tuklaty 0:0
Tuklaty Kšely 0:4
Přistoupim Tuklaty 2:5
Tuklaty Jevany,,B" 6:0
Liblice,,B" Tuklaty 2:1
Tuklaty Tuchoraz,,B" 1:2
Dobřichov,,B" Tuklaty 2:3
H.Krůty Tuklaty 3:0
Tuklaty Svojšice 4:4
V.Chvalovice Tuklaty 2:6

Tuklaty Kozojedy 0:0 Tuklaty Chotutice 3:2
Cerhenice Tuklaty 2:0 Rostoklaty,,B" Tuklaty 4:1
Tuklaty Radim ,,B" 5:0
Zásmuky ,,B" Tuklaty 1:2
Tuklaty Libodřice ,,B" 2:2 Bečváry Tuklaty 1:3
Rostoklaty Tuklaty 5:1 Tuklaty Nučice 0:1
Tuklaty Tismice 1:1 Tuchoraz Tuklaty 4:1
Tuklaty Dobřichov 2:0 Tuklaty D.Chlatuny 3:2
Pečky,,B" Tuklaty 1:4 Plaňany Tuklaty 1:9
Tuklaty Kouřim ,,B" 1:1 Tuklaty Cerhenice 8:3
Jevany Tuklaty 4:0 Kšely Tuklaty 5:2
Tuklaty Liblice 4:1 Tuklaty Liblice 2:4

,,A" - MUŽSTVO

ŽÁCI

sport

 Dne 10. června 2010 jsme se rozloučili s dlouhole-
tým členem Čechie, panem Milanem Chládkem.
 Milan začal s fotbalem od žákovského družstva, kde 
již bylo jasné, že v žácích nám vyrůstá nová naděje tuklatského 
fotbalu. Později tuto naději potvrdil výbornými výkony v I. A 
mužstvu. Byl nejen výborným hráčem a dobrým kamarádem, 
ale po skončení závodní činnosti se stal platným funkcionářem 
výboru Čechie Tuklaty, kde několik let působil i jako předseda 
Čechie a s Čechií dovedl snášet chvíle zlé i dobré.
 S odchodem Milana odchází jedna z legend Če-
chie. Za jeho výkony na hřišti i práci pro klub mu patří náš 
velký dík.

Čest jeho památce. Výbor Čechie Tuklaty

	 Začátkem	 dubna	 byla	 zahájena	 jarní	 část	 soutěží	 ročníku	
2009	–	2010.	Přinášíme	vám	výsledky	našich	mužstev,	 	 které	ne	vždy	
byly	podle	našich	představ.

Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body

1. Liblice A 25 20 3 2 92:21:00 63
2. Rostoklaty A 25 15 6 4 56:29:00 51
3. Libodřice B 25 12 7 6 73:53:00 43
4. D. Pole 25 12 3 10 51:47:00 39
5. AFK Pečky B 25 12 3 10 37:44:00 39
6. Cerhenice A 25 10 5 10 50:47:00 35
7. Dobřichov A 25 9 7 9 40:37:00 34
8. Tuklaty A 25 9 6 10 44:52:00 33
9. Kozojedy 25 8 7 10 39:58:00 31

10. Radim B 25 9 3 13 43:58:00 30
11. Kouřim B 25 8 4 13 52:56:00 28
12. Jevany A 25 8 4 13 45:53:00 28
13. Zásmuky B 25 6 5 14 55: 70 23
14. Tismice 25 3 5 17 34: 86 14

1. H. Kruty 25 20 3 2 113:24:00 63
2. Tuchoraz B 25 18 2 5 79:28:00 56
3. Kšely 25 17 3 5 77:30:00 54
4. Ždánice 25 17 1 7 73:42:00 52
5. Rostoklaty B 25 14 3 8 51:34:00 45
6. V. Chvalovice 25 11 4 10 64: 73 37
7. Liblice B 25 10 4 11 62: 60 34
8. Svojšice A 25 9 5 11 60: 70 32
9. Tuklaty B 25 7 7 11 47: 60 28

10. Dobřichov B 25 8 4 13 42:56:00 28
11. Chotutice 25 8 2 15 39:59:00 26
12. Břežany II B 25 5 8 12 45: 79 23
13. Přistoupim 25 4 4 17 26:56:00 16
14. Jevany B 25 2 0 23 0,75208333 6

1. Nučice 16 15 1 0 84:13:00 46
2. Tuchoraz 16 13 1 2 106:11:00 40
3. Liblice 16 10 0 6 49:38:00 30
4. D. Chvátliny 15 9 0 6 64:34:00 27
5. Tuklaty 16 9 0 7 54:53:00 27
6. Cerhenice 15 6 0 9 35:51:00 18
7. Bečváry 16 4 0 12 36: 63 12
8. Plaňany 16 2 0 14 0,90138889 6
9. Kšely 16 2 0 14 0,95 6

ČECHIE B

ČECHIE A

ŽÁCI
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Jaký byl první školní rok
	 První	školní	rok	po	opětovném	otevření	základní	školy	byl	plný	radosti,	
očekávání,	ale	i	starostí.	Náročný	byl	pro	obec,	která	musela	rozjezd	školy	s	malým	
počtem	žáků	dotovat,	pro	ředitelku,	která	vytvořila	nově	veškerou	dokumentaci,	
zajistila	potřebné	smlouvy	a	pořídila	základní	vybavení,	ale	i	pro	začínající	paní	uči-
telku,	která	se	seznamovala	s	tím,	co	obnáší	učitelská	profese.	Určitě	byl	náročný	i	
pro	žáky,	kteří	se	naučili	mnoho	nového.	A	jistě		i	pro	rodiče,	kteří	pomáhali	prvňáč-
kům	s	úkoly	a	dohlíželi	na	čtení.	Ve	škole	panovala	dobrá	nálada.
	 O	 velkých	 přestáv-
kách	měly	děti	možnost	vybě-
hat	 se	 na	 školní	 zahradě,	 kde	
jsme	 si	 také	 založili	 záhonky.	
Vlastní	vypěstované	ředkvičky,	
hrášek	a	jahody	chutnají	nejlé-
pe.	Odpoledne	mohly	děti	trá-
vit	ve	školní	družině	a	v	krouž-
cích.	
	 Navštívili	 jsme	 také	
několik	 divadelních	 předsta-
vení	v	Praze,	Úvalech	a	Kláno-
vicích.	Poděkování	patří	paní	ředitelce	mateřské	školy,	která	nás	zvala	do	školky,	
když	 se	 tam	konaly	pořady	pro	děti.	 Základní	 a	mateřská	 škola	navázaly	dobrou	
spolupráci.	Učitelky	nacvičily	společné	vystoupení	dětí	na	adventní	koncert.	Velký	
úspěch	měl	také	májový	koncert,	věnovaný	malým	muzikantům.	Děti	z	mateřské	
a	základní	školy	se	často	vídaly	na	kroužcích	–	cvičily,	učily	se	anglicky	a	podnikaly	
výpravy	s	přírodovědným	kroužkem.	Jeli	jsme	také	do	svíčkárny	v	Šestajovicích,	kde	
je	i	malá	farma.

Předškoláci	se	přišli		podívat	do	školy	a	spolu	s	prvňáčky	se	učili	a	hráli	hry.

	 Den	 dětí	 jsme	 ve	 škole	 oslavili	
hrami	a	soutěžemi.	Na	12	stanovištích	
děti	plnily	úkoly	a	získávaly	školní	pení-
ze	,,tukláky“,	za	které	si	potom	kupova-
ly	odměny	v	,,obchůdku“,	kde	si	mimo	
jiné	 prověřily,	 jak	 se	 naučily	 počítat.		
Zboží	 věnovali	 rodiče	a	 sponzoři.	Příz-
nivci	školy	pomohli	s	navržením	a	vytiš-

těním	,,tukláků“,	připravovali	obchůdek	a	organizo-
vali	soutěže	na	stanovištích.	Dostali	 jsme	i	výborný	
ovocný	koláč.	Odpoledne	potom	děti	v	družině	s	pi-
ráty	hledaly	poklad.	
 
	 V	červnu	ještě	vystoupili	žáci	na	vítání	ob-
čánků.	 Potom	 už	 fotografování,	 výlet,	 vysvědčení	
a	hurá	na	prázdniny.	Až	se	po	nich	znovu	sejdeme,	
přibude	8	nových	prvňáčků.

Mgr.	Ludmila	Plesná,	ředitelka	základní	školy

základní škola

Přírodovědný	kroužek	Tuklaty 

	 Od	 října	 2009	 se	 každou	 středu	 od	 16	 do	 17	
hodin	schází	přírodovědný	kroužek.	
	 Za	 pří-
znivého	 počasí	
chodíme	 do	 pří-
rody	nebo	na	za-
hradu	 a	 hrajeme	
hry.	Přes	zimu	se	
scházíme	 ve	 tří-
dě	místní	 školy	a	
probíráme	 různá	
témata	z	přírody,	
která	 doplníme	
vhodnou	 hrou	 či	 soutěží,	 za	 něž	 děti	 získávají	 razítka	
a	nálepky	do	knížečky	celoroční	soutěže	O	krále	květin.	
	 Během	 roku	 jsme	 si	 povídali	 o	 rozdělávání	
ohně	v	přírodě	a	táboření.	Poznávali	jsme	byliny,	stromy	
a	houby.	Hovořili	 jsme	o	hmyzu,	rybách,	ptácích	a	sav-

cích,	 převáž-
ně	 z	 našich	 luk	
a	lesů.	V	pololetí	
nám	přibyl	nový	
vedoucí	 Jan	 Va-
vrek	z	Rostoklat,	
který	 několik	
schůzek	 věnoval	
především	 mys-
livosti	 a	 kynolo-
gii.	 V	 zimě	 jsme	

byli	také	nakrmit	lesní	zvěř	a	ptáky.	Probírali	jsme	země-
dělství,	ekologii,	počasí	či	vesmír.	Děti	se	učily	pracovat	
s	mapou.	Na	zahradě	základní	školy	jsme	založili	záhony	
s	 užitkovými	 plodinami.	 Před	 velikonoci	 si	 děti	 upletly	
pomlázky.	
	 V	 dubnu	
jsme	uspořádali	úklid	
lesíka	 mezi	 Tuklaty	
a	 Tlustovousy.	 Tím-
to	 děkujeme	 všem	
dětem,	 rodičům,	 ale	
i	 ostatním	 občanům,	
kteří	 neváhali	 příjít	
pomoci	 přírodě.	 Ne-
pořádku	v	lesíku	a	okolí	rozhodně	nebylo	málo.
	 V	 květnu	 jsme	 také	 navštívili	 ZD	 v	 Šestajovi-

cích,	 kde	 se	 děti	
seznámily	s	hospo-
dářskými	 zvířaty,	
především	 s	 holš-
týnským	 mléčným	
skotem,	 prasaty,	
ale	i	ovcemi.	Děti	si	
pohladily	 telátka,	
podívaly	 se	do	po-
rodny	 na	 novoro-

zená	selata	a	viděly,	jak	se	dojí	krávy.	Dozvěděly	se	mimo	
jiné	jak	to	na	takové	farmě	chodí	a	že		mléko	nemusí	pu-
tovat	jen	do	mlékárny,	ale	i	přímo	ke	spotřebiteli.	Každý	
pátek	do	tří	hodin	je	totiž	možné	na	této	farmě	zakoupit	
litr	a	půl	čerstvého	kravského	mléka,	a	to	za	20	korun.	
	 Více	fotografií	a	aktuálních	 informací	o	příro-
dovědném	kroužku	naleznete	na:
www.prirodovednykrouzektuklaty.estranky.cz 

Za	vedoucí	Soňa	Jelínková

Ředitelka školy děkuje paní Jelínkové a Raibrové,	které	vedly	ve	škole	kroužky	a	nastavily	
vysokou	laťku	kvality	mimoškolní	činnosti.	V	příštím	školním	roce	bude	kroužek	přírodo-
vědný	a	angličtina	pokračovat.	Jednáme	o	vyškolení	na	keramiku,	uvažujeme	o	kroužku	
výtvarném,	,,šikovné	ruce“,	hry	na	flétnu,	počítačů	aj.	Přijmeme	zájemce	o	vedení	place-
ných	kroužků	a	uvítáme	další	návrhy.	
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myslivecké sdružení

 Po	 letošním	 deštivém	 květnu	 by	 se	mohlo	
zdát,	že	vody	je	všude	dostatek	a	není	třeba	mít	obavu,	
že	 bude	 v	 přírodě	 chybět.	 Situace	 se	 však	 během	
několika	 týdnů	 může	 diametrálně	 změnit.	 Po	 žních	
dochází	 ve	 většině	 agrárních	 ekosystémů	 k	 období	
sucha	s	všeobecným	nedostatkem	vody	pro	volně	žijící	
živočichy.	Postupně	končí	vegetační	doba	pro	většinu	
rostlinných	druhů,	což	se	projevuje	ztrátou	rostlinné	
vody	v	potravě.	V	 této	době	 jsou	 také	často	vyschlé	
vodoteče	a	potůčky,	které	zvěř	využívá	jako	přirozené	
zdroje	 vody.	 U	 zvěře,	 která	 jen	 nerada	 opouští	 svá	
teritoria	pak	často	dochází	k	dehydrataci	z	dlouhodobé	
monodietní	 potravy	 a	 nedostatku	 pramenité	 vody.	
Nedostatek	 vody	 se	 projevuje	 fyzickým	 oslabením	
zvěře	 a	 může	 skončit	 až	 jejím	 úhynem.	 Nedostatek	
vody	také	bývá	jednou	z	příčin	úbytku	zajíců	koncem	
léta	a	začátkem	podzimu.	
	 O	 významu	 vody	 v	 organizmu	 svědčí	
skutečnost,	 že	 ztráta	 10%	 vody	 způsobuje	 těžké	
poruchy	a	snížení	o	20%	vyvolá	smrt	zvířete.	Množství	
vody	 u	 zvířat	 a	 zvěře	 se	 pohybuje	 od	 50%	 do	 85%	
tělesné	 hmotnosti	 a	 je	 závislé	 na	mnoha	 faktorech.	
Vysoký	 obsah	 vody	 mají	 nově	 narození	 jedinci	
a	 s	 rostoucím	 věkem	 množství	 vody	 v	 organizmu	
klesá.	Z	vnitřních	orgánů	nejvíce	vody	obsahují	mozek,	
ledviny,	játra	a	svaly,	nejméně	pak	kosti.
	 V	 této	 souvislosti	 se	 nabízí	 otázka:“Kolik	
vody	spotřebují	jednotlivé	druhy	zvěře	za	den?“
	 Uvedu	jen	některé	údaje	pro	zvěř,	která	žije	
v	naší	honitbě.	 Srnec	 -	 5	až	8	 litrů,	 kojící	 srna	 -	 7	až	
11	 litrů,	 zajíc	 –	 1	 až	 1,2	 litrů,	 kojící	 zaječka	 –	 1,5	 až	
2,5	 litrů,	králík	–	0,6	až	0,9	 litrů,	bažant	–	0,4	až	0,6	
litrů.		Z	uvedených	údajů	je	zřejmé,	že	spotřeba	vody	
všemi	živočichy	je	značná	a	je	třeba	zvěři	vodu	zajistit	
jak	 přístupem	 ke	 zdrojům	 nezávadné	 vody,	 tak	 také	
vhodným	složením	a	pestrostí	potravy.	Neničte	proto	
přírodní	zdroje	vody	ani	umělá	napajedna	vybudovaná	
myslivci.	Bez	vody	by	nebylo	života	ani	pro	zvěř,	ale	ani	
pro	lidi.

L.N.

VÝZNAM VODY
PRO ZVĚŘ

PODĚKOVÁNÍ
 Ráda	 bych	 touto	 cestou	 poděkovala	 panu	
faráři	 Krzysztofu	 Lachovi	 za	 to,	 že	 nám	 umožnil	 křest	
v	kostele	v	Tuklatech.	Nebylo	to	úplně	jednoduché,	ale	
pan	 farář	dokázal	vše	zařídit.	Moc	se	nám	kostelík	 líbí,	
a	protože	máme	 teď	v	Tuklatech	 svůj	domov,	bylo	pro	
nás	 důležité,	 aby	 to	 bylo	 právě	 tady.	 Díky	 panu	 faráři	
jsme	prožili	krásný	den	se	svou	rodinou,	přáteli	a	milými	
lidmi	z	Tuklat.

Lenka	a	Terezka	Foučkovy

	 Tak	jako	každý	rok	i	letos	jsme	zarybnili	
rybářské	 lokality,abychom	 mohli	 pořádat	
tradiční	závody	v	rybolovu	pro	dospělé	a	mládež.
Ten	 toužebně	 očekávaný	 den	 pro	 dospělé,	 byl	
stanoven	na	sobotu	8.52010.
	 V	 sobotu	 ráno	 jsme	 vše	 připravili	 na	
závody	a	čekali	kolik	přijde	soutěžících.	Již	v	sedm	
hodin	 jsme	 byli	 mile	 překvapeni	 z	 hojné	 účasti.	
Závodů	 se	 zúčastnilo	 čtyřicet	 rybářů	 pro,	 které	
bylo	připraveno	hojné	občerstvení	a	pěkné	ceny.	
Po	 celé	 závody	 nám	 přálo	 počasí	 a	 byla	 dobrá	
soutěžní	atmosféra.
	 Na	 obou	 lokalitách	 bylo	 uloveno	 52ks	 kapra,	
4ks	lína,	1	okoun	a	1	karas.
Pořadí	po	závodech:
1)	p.	Kotas---nachytáno	265	cm	ryb

rybářský spolek

inzerce

2)	p.	Žížala---nachytáno	201	cm	ryb
3)	p.	Houžvička---nachytáno	170	cm	ryb
Největší	 ulovená	 ryba,	 byl	 kapr	 62	 cm	
a	chytil	ho	p.	Brázda.

	 Pro	naše	nejmenší	bylo	chytání	
stanoveno	též	na	sobotu	a	to	12.6	2010.	
I	když	byl	od	rána	překrásný	den	na	tyto	
závody	přišlo	jen	pár	dětí	,	což	nás	velice	
mrzí.	 Účast	 dětí	 jak	 z	 našich	 obcí	 ,	 tak	

okolí	byla	 téměř	nulová.	Překrásné	ceny	
si	mezi	sebe	rozdělili	čtyři	účastníci:	první	
Navrátil,	 druhá	 Kotasová,	 třetí	 Novotná	
a	čtvrtý	Kolář.

	 Doufáme,	že	do	příštích	závodu	
se	nám	podaří	nějakým	způsobem	mládež	
podchytit,	aby	se	závodů	účastnili.
	 Od	 začátku	 letošního	 roku	
probíhá	 brigádní	 činnost	 a	 tak	 touto	
cestou	 chceme	 poděkovat	 těm,	 kteří	
se	 jich	účastní	a	požádat	 i	ostatní	aby	si	
odpracovali	povinné	brigádní	hodiny.
	 Termíny	 brigád	 jsou	 vyvěšeny	
ve	 vývěsce,	 nebo	 je	možno	 kontaktovat	
kohokoli	z	výboru	rybářského	spolku.

MS


